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PROTOKÓŁ NR XV/2020 
z XV zwyczajnej Sesji Rady Powiatu Świebodzińskiego 

  odbytej 27 kwietnia 2020 roku w sali sesyjnej 
Starostwa Powiatowego w Świebodzinie ul. Kolejowa 2  

przy zdalnym udziale radnych 
Ad.1 
Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
Posiedzenie sesji w trybie zdalnym zostało zwołane na podstawie art. 15zzx ust.1. i 2 ustawy 

z dnia 2 marca 2020 r. o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, 

przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych 

nimi sytuacji kryzysowych (Dz. U. z 2020r. poz. 374 z późn. zm.).  

Przewodnicząca Rady Urszula Miara o godzinie 10.00 otworzyła i prowadziła XV zwyczajną 

Sesję Rady Powiatu Świebodzińskiego VI kadencji. Poinformowała, że sesja została zwołana 

prawidłowo. Stwierdziła, że na stan 17 radnych obecnych jest 17, w związku z tym Rada jest 

władna, aby podejmować prawomocne uchwały. Lista obecności została sporządzona i 

potwierdzona przez każdego radnego, co stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

Przewodnicząca Rady Urszula Miara poinformowała, że uczestnicząc w sesji Rady Powiatu 

wyraża się zgodę na przetwarzanie i upublicznianie swoich danych osobowych i wizerunku w 

myśl art. 6 ust. 1 lit. a oraz art. 9 ust. 2 lit. e rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady 

(UE) 2016/679 w sprawie ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych 

osobowych i w sprawie swobodnego przepływu takich danych oraz uchylenia dyrektywy 

95/46/WE (ogólne rozporządzenie o ochronie danych) z dnia 27 kwietnia 2016r. – tzw. 

RODO. Dodała, że sesja jest realizowana przy pomocy aplikacji Microsoft TEAMS. Firma 

Microsoft potwierdza zgodność Office 365 z wymogami RODO oraz gwarantuje Klientom 

pakietu bezpieczeństwo i poufność ich danych. Następnie powitała Starostę 

Świebodzińskiego Zbigniewa Szumskiego, Wicestarostę Świebodzińskiego Andrzeja 

Chromińskiego, wszystkich Radnych Powiatu, Pana Tomasza Olesiaka Przewodniczącego 

Rady Miejskiej w Świebodzinie i Sekretarza Powiatu, Panią Dorotę Karbowiak Skarbnika 

Powiatu Świebodzińskiego, Panią Dagmarę Dąbrowską Radcę Prawnego, Panią Ludmiłę 

Janik dyrektora PCPR w Świebodzinie, Panią Małgorzatę Gralę dyrektora PUP w 

Świebodzinie, Panią Arletę Miśkiewicz Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego, 

Naczelników Wydziałów, pracowników Starostwa, oraz wszystkie pozostałe osoby 

obserwujące, sesję w mediach.  

Ad.2  

Przewodnicząca zapytała, czy są uwagi lub propozycje do przedstawionego porządku obrad 

(załącznik nr 2). a następnie stwierdziła porządku obrad:  

1.Otwarcie XV sesji Rady Powiatu i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2.Przedstawienie porządku obrad. 

3.Omówienie protokołu z sesji Rady Powiatu w dniu 27.02.2020r.  

4.Informacja z działalności Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym (Druk Nr 195 oraz 

Druk Nr 202). 

5.Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Informacja o stanie epidemicznym w Powiecie Świebodzińskim: 

 Sytuacja zdrowotna i sanitarna; 

 Funkcjonowanie „Tarczy Antykryzysowej”; 

 Raport z realizacji zdalnego nauczania. 

7.Ocena stanu sanitarnego obiektów nadzorowanych przez Lubuskiego Państwowego Woje-

wódzkiego Inspektora Sanitarnego w Gorzowie Wlkp. na terenie Powiatu Świebodzińskiego 

za 2019 rok (Druk Nr 178). 
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8.Informacja o działalności Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska w Zielonej 

Górze w 2019 roku (Druk Nr 197). 

9. Raport z wykonania programu ochrony środowiska dla Powiatu Świebodzińskiego za lata 

2018-2019 (Druk Nr 198). 

10. Ocena zasobów pomocy społecznej za 2019r. (Druk Nr 201). 

11.Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie powierzenia Gminie Skąpe realizacji zadania pn.: "Przebudowa chodników w 

pasie drogi powiatowej nr 1228F w Ołoboku" (Druk Nr 190); 

2) w sprawie powierzenia Gminie Skąpe realizacji zadania pn.: "Przebudowa drogi 

powiatowej nr 1227F w m. Podła Góra w zakresie budowy chodnika" (Druk Nr 191); 

3) w sprawie powierzenia Gminie Skąpe realizacji zadania pn.: "Przebudowa drogi 

powiatowej nr 1226F w m. Węgrzynice w zakresie budowy chodnika" (Druk Nr 192); 

4) w sprawie zmiany uchwały nr XXXVI/253/2018 Rady Powiatu Świebodzińskiego z dnia 

27 marca 2018 r. w sprawie emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu 

(Druk Nr 185); 

5) w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2020 Powiatu Świebodzińskiego (Druk Nr 

193 + autopoprawka); 

6) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Świebodzińskiego  na lata 

2020-2028 (Druk Nr 194 + autopoprawka); 

7) w sprawie pozbawienia drogi nr 1209F relacji Rosin - Raków - Szczaniec, na odcinku 

przebiegającym przez m. Kiełcze, kategorii drogi powiatowej (Druk Nr 199); 

8) w sprawie przekazania skargi z dnia 8 lutego 2020r., która wpłynęła do tut. urzędu 12 

marca 2020r. na działalność Rady Powiatu Świebodzińskiego (Druk Nr 200). 

12.Sprawy różne: 

- Informacja Zarządu Powiatu o wysokości wszystkich umorzonych wierzytelności oraz 

udzielonych ulg w roku budżetowym o charakterze cywilnoprawnym wg stanu na dzień 

31.12.2019r. (Druk Nr 187). 

13. Zamknięcie obrad XV sesji.  

 

Ad.3  

Przewodnicząca Rady Urszula Miara poinformowała, że do protokołu sesji Rady Powiatu z 

dnia 27.02.2020r. nie wniesiono uwag, w związku z tym protokół został przyjęty.  

 

Ad.4 
Informację z działalności Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym (Druk Nr 195 oraz 

Druk Nr 202), radni otrzymali wraz zawiadomieniem. (Informacja stanowi załącznik nr 3 i 4 

do protokołu). Dodał, że posiedzenia zarząd, odbywają się też w formule zdalnej.  

 

Radna J. Starzewska zapytała, jakie zmiany w regulaminie organizacyjnym starostwa, zaszły? 

 

Radny Mieczysław Czepukowicz poprosił o wyjaśnienie kwestii. Został unieważniony przetarg 

w I LO w Świebodzinie, dotyczący dostosowania obiektu do wymogów przeciwpożarowych. 

Czy rezygnujemy z tego zadania? 

 

Starosta Zbigniew Szumski wyjaśnił, że regulamin organizacyjny starostwa został zmieniony 

pod kontem przywrócenia stanowisk zastępcy naczelnika w 4 wydziałach: geodezji, 

komunikacji w drogach i organizacyjnym.  Zostały obsadzone, stanowiska w wydziale 

geodezji i w drogach. Zostały stworzone zapisy i sprecyzowane kompetencje odnośnie 

utworzenia samodzielnych stanowisk ds. zarządzania kryzysowego, powiatowego rzecznika 

konsumentów, audytora wewnętrznego i nowo utworzone stanowisko ds. promocji oraz radca 
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prawny. Pojawił się też zapis o powołaniu inspektora danych osobowych i inspektora Bhp i 

Ppoż. Jeśli, chodzi o dostosowanie obiektu I LO do bezpieczeństwa przeciwpożarowego, 

został odrzucony przetarg, ponieważ ponad 200tys. była zawyżona oferta. Nowy termin 

nałożony przez komendanta PPSP w Świebodzinie to 31.12.2021r. Wiec mamy pole manewru 

oraz musimy się liczyć z tym, co się stanie ze środkami finansowymi na jesieni. Ogłosimy 

nowy przetarg w okolicach sierpnia, września tego roku na powyższe zadanie, aby zahaczyć 

płatnością na rok następny. Na pewno nie rezygnujemy z tego zadania.  

 

Następnie Przewodnicząca Rady stwierdziła, że informacja z działalności Zarządu została 

przyjęta i przeszła do następnego punktu.  

 

Ad.5 
Radny Mieczysław Czepukowicz poprosił o informację. Kiedy zostaną wznowione prace na ul. 

Kolejowej i Sulechowskiej w Świebodzinie?  

 

Starosta Zbigniew Szumski wyjaśnił, że wstrzymanie prac, są związane z pandemią, tak 

zdecydował wykonawca. Jutro jest spotkanie, na którym, zostanie przedstawiony 

harmonogram prac i wykonawca określi termin wznowienia. 

 

Ad.6 

Przewodnicząca Rady Powiatu Urszula Miara poinformowała, że zostanie przedstawiona 

informacja o stanie epidemicznym w Powiecie Świebodzińskim: 

 Sytuacja zdrowotna i sanitarna; 

 Funkcjonowanie „Tarczy Antykryzysowej”; 

 Raport z realizacji zdalnego nauczania. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Urszula Miara poprosiła Panią Arletę Miśkiewicz 

Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego o przedstawienie informacji. 

 

Arleta Miśkiewicz dyrektor PSSE omówiła najważniejsze kwestie związane z sytuacją 

epidemiologiczną w Powiecie Świebodzińskim. Zwróciła uwagę, że nadal jest najniższy 

wskaźnik zakażenia wirusem, gdzie do dziś stwierdzono tylko u 3 osób zachorowanie na 

COVID-19 (gdzie 2 z tych osób, ozdrowiało). Do dnia dzisiejszego zostało na naszym terenie 

wykonane ok. 300 testów, 595 osób odbywało kwarantannę graniczną, 173 osoby objęto 

nadzorem epidemiologicznym, 110 osób decyzją inspektora sanitarnego zostało objętych 

kwarantanną – sytuacja jest stabilna, szczególnie w takich instytucjach jak szpitale, domy 

pomocy, przychodnie, gdzie wprowadzone szczególne środki ostrożności.  

 

Następnie Przewodnicząca Rady Powiatu Urszula Miara poprosiła Panią Małgorzatę Gralę 

dyrektora PUP w Świebodzinie o przedstawienie informacji. 

 

Małgorzata Grala dyrektor PUP zwróciła uwagę na najważniejsze tematy związane z „Tarczą 

Antykryzysową”. Urząd został obarczony bardzo ważnymi działaniami: wsparciem dla mikro 

przedsiębiorców, dla osób prowadzących działalność gospodarczą oraz fundacji. Wsparcie, 

które zaproponował rząd, to: 

- jednorazowa pożyczka do 5 tys. dla pracodawców (samozatrudnienie); 

- udało się pozyskać środki nie tylko na pożyczki, ale na inne działania w kwocie 3,5 mln; 

- dofinansowanie części kosztów wynagrodzeń pracowników dla makro, średnich i mikro 

przedsiębiorców do 250 pracowników; 

- dofinansowanie części kosztów wynagrodzeń pracowników oraz należnych składek w 
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przypadku spadku przychodów z działalności statutowej, pożytku publicznego, organizacji 

pozarządowej i podmiotów społecznych – 6 maja będzie ogłoszony nabór. Złożyliśmy 

dodatkowy wniosek na przyznanie środków – 10 mln.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Urszula Miara poprosiła Artura Karkockiego Naczelnika 

Wydziału ESO o przedstawienie informacji.  

 

Naczelnik ESO omówił raport z realizacji zdalnego nauczania w szkołach Powiatu 

Świebodzińskiego oraz domów dziecka zgodnie z załącznikiem nr 5. 

 

Starosta Zbigniew Szumski przedstawił informacje odnośnie sytuacji epidemiologicznej z 

poziomu zarządzania powiatu. Jesteśmy w stałym kontakcie ze służbami Wojewody, z 

zespołem Zarządzania Kryzysowego, raz w tygodniu odbywa się zdalna konferencja, w której 

udział biorą wszyscy starości. Kluczową sprawą jest zabezpieczenie pracowników, którzy 

pracują w newralgicznych miejscach typu: domy pomocy społecznej i szpitale. Powiat 

zabezpieczył w środki bezpieczeństwa, te placówki i je sfinansował. Procedury wewnętrzne w 

placówkach, to jest sprawa kluczowa w tym trudnym czasie. Zaangażowane najbardziej w tą 

sytuację w Powiecie Świebodzińskim są służby sanitarne dowodzone przez Panią Arletę 

Miśkiewicz oraz dyrektorzy i pracownicy domów pomocy społecznej i szpitale. Od nas też, 

zależy, czy te zakażenia będą rozprzestrzeniać się, jak to widać w sąsiadujących 

województwach. Starostwo i podległe jednostki także podlegają rygorystycznym procedurom, 

które przestrzegamy. Czynności administracyjne, które możemy wykonywać z obecnie 

obowiązującymi przepisami, to wykonujemy. Obieg dokumentów odbywa się na bieżąco, 

bezpośredni kontakt z petentem jest wstrzymany, wykonujemy swoje obowiązki, na tyle ile 

możemy. Pracujemy nad procedurami, aby w najbliższym czasie udostępnić powoli kontakt z 

petentem, ale to jeszcze potrwa. Rozważamy, utworzyć w starostwie biura podawczego, które 

zminimalizuje przemieszczanie się petentów, po jednostce. 

 

Radny Marcin Minta zapytał, czy jest dedykowany jeden numer telefonu do urzędu pracy, aby 

można było zasięgnąć wszystkich informacji?  

 

Małgorzata Grala dyrektor PUP poinformowała, że są uruchomione 3 telefony, odnośnie 

informacji o tarczy antykryzysowej, które podane są na stronie internetowej jednostki i na 

portalach powiatu.  

 

Radny Mieczysław Czepukowicz poprosił o informację, czy głosowanie wyborów 

korespondencyjne, będzie bezpieczne? 

 

Arleta Miśkiewicz dyrektor PSSE odpowiedziała, że trudno jest powiedzieć, ponieważ nie 

zostały jeszcze przedstawione rozwiązania, jeśli chodzi o wybory, pod względem sanitarnym. 

Inspektorzy sanitarni, jeszcze nie uczestniczą w ustalaniu procedur.  

 

Radny Mieczysław Czepukowicz zapytał, jaki jest wzrost bezrobocia w obecnej chwili?  

 

Małgorzata Grala dyrektor PUP poinformowała, że wzrasta bezrobocie na naszym terenie, 

ale nie jest to bezrobocie grupowe, zwolnionych pracowników. Stan od 1 – 24 kwietnia to 157 

osób bezrobotnych. A stan na koniec marca, zarejestrowano 1028 osób.  

 

Radny Tomasz Możejko zapytał, jaki jest procent osób składających pożyczki, będących 

pracodawcami w stosunku do wszystkich osób zarejestrowanych prowadzących działalność 
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gospodarczą w Powiecie Świebodzińskim? 

 

Małgorzata Grala dyrektor PUP wyjaśniła, że nie mamy takich danych. Informację, którą 

mogę podać, to w bazie danych mamy zarejestrowanych 4tys. pracodawców.  

 

Radny Marcin Minta zapytał, czy są już wytyczne sanitarne odnośnie uruchomienia obiektów 

sportowych od 4 maja?  

 

Arleta Miśkiewicz dyrektor PSSE odpowiedziała, że trzeba śledzić, co ogłasza strona rządowa, 

na bieżąco.  

 

Ad.7 Przewodnicząca Rady Powiatu Urszula Miara poinformowała, że ocenę stanu 

sanitarnego obiektów nadzorowanych przez Lubuskiego Państwowego Wojewódzkiego 

Inspektora Sanitarnego w Gorzowie Wlkp. na terenie Powiatu Świebodzińskiego za 2019 rok 

(Druk Nr 178), radni otrzymali wraz zawiadomieniem. (Informacja stanowi załącznik nr 6 do 

protokołu).  

 

Pytań nie zgłoszono, wobec tego stwierdziła, że ocena stanu sanitarnego obiektów 

nadzorowanych przez Lubuskiego Państwowego Wojewódzkiego Inspektora Sanitarnego w 

Gorzowie Wlkp. na terenie Powiatu Świebodzińskiego za 2019 rok została przez Radę 

Powiatu Świebodzińskiego przyjęta.  

 

Ad.8 

Przewodnicząca Rady Powiatu Urszula Miara poinformowała, że informację o działalności 

Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska w Zielonej Górze w 2019 roku (Druk Nr 

197), radni otrzymali wraz zawiadomieniem, co stanowi załącznik nr 7.   

 

Radny Mieczysław Czepukowicz zapytał, jaka jest sytuacja na ul. Poznańskiej w Świebodzinie 

z firmą Rejman?  

 

Starosta Zbigniew Szumski wyjaśnił, że wykonanie egzekucji jest bardzo utrudnione. Terminy 

administracyjne maja nadany bieg i musimy czekać. W sprawach różnych odpowiem na to 

pytanie, międzyczasie dopytam.  

 

Pytań więcej nie zgłoszono, wobec tego stwierdziła, że z informacja o działalności 

Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska w Zielonej Górze w 2019 roku została 

przez Radę Powiatu Świebodzińskiego przyjęta.  

 

 

Ad.9 

Przewodnicząca Rady Powiatu Urszula Miara poinformowała, że raport z wykonania 

programu ochrony środowiska dla Powiatu Świebodzińskiego za lata 2018-2019 (Druk Nr 

198), radni otrzymali wraz zawiadomieniem, co stanowi załącznik nr 8.   

 

Starosta Zbigniew Szumski poprosił, aby Naczelnik Wydziału BOŚ, odpowiedział na pytanie 

związane z wysypiskiem na ul. Poznańskiej oraz dodał uzupełnienie do raportu.  

 

Leszek Cenin wyjaśnił, że na firmę jest nałożona kara administracyjna, ponieważ nie 

wywiązała się z nałożonych decyzji. Nałożona kara jest w wysokości dwukrotnie po 5 tyś. 

Sprawa jest skierowana do Urzędu Skarbowego w celu wyegzekwowania nałożonych 
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należności. Na ten moment musimy wykorzystać wszystkie ścieżki administracyjne i 

będziemy zastanawiać się, co dalej. Czekamy na odpowiedź z urzędu, na jakim jest to etapie.  

 

Pytań nie zgłoszono, wobec tego stwierdziła, że raport z wykonania programu ochrony 

środowiska dla Powiatu Świebodzińskiego za lata 2018-2019 został przez Radę Powiatu 

Świebodzińskiego przyjęty.  

 

Ad.10 

Przewodnicząca Rady Powiatu Urszula Miara poinformowała, że ocenę zasobów pomocy 

społecznej za 2019r. (Druk Nr 201), radni otrzymali wraz zawiadomieniem, co stanowi 

załącznik nr 9.   

 

Pytań nie zgłoszono, wobec tego stwierdziła, że ocena zasobów pomocy społecznej za 2019r. 

została przez Radę Powiatu Świebodzińskiego przyjęta.  

  

Ad.11 

Podjęcie uchwał: 

1/ w sprawie powierzenia Gminie Skąpe realizacji zadania pn.: "Przebudowa chodników w 

pasie drogi powiatowej nr 1228F w Ołoboku" (Druk Nr 190), który radni otrzymali wraz z 

materiałami na sesję i stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Urszula Miara zapytała, czy są pytania lub uwagi do projektu tej 

uchwały. 

 

Starosta Zbigniew Szumski poinformował, iż 3 procedowane uchwały wynikają z naszego 

budżetu powiatowego oraz ustaleń z Gminą Skąpe. Jest zrobiona dokumentacja projektowa, 

układ finansowy jest 50/50, realizatorem jest Gmina Skąpe.  

 

Radny Mieczysław Czepukowicz zapytał ile jest przeznaczonych środków na inwestycje z 

Gminą Skąpe oraz kto będzie prowadził nadzór? 

 

Starosta Zbigniew Szumski poinformował, że nadzór będzie prowadził inwestor, który będzie 

w ścisłej koordynacji z naszym wydziału BOŚ, ponieważ jesteśmy właścicielem tych 

nieruchomości.  

 

Dorota Karbowiak wyjaśniła, że jeśli chodzi o Podłą Górę, to kwota 50 tys, Węgrzynice 

87,465 tys, Ołobok 180,096 tys. To są kwoty zapisane w naszym budżecie finansowym.  

 

Pytań i uwag więcej nie zgłoszono, wobec tego Przewodnicząca Rady stwierdziła kworum 

(17 radnych) i zarządziła głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały. 

 

Głosowało 17 radnych (17za, 0przeciw, 0wstrz.) w związku z tym Rada Powiatu 

Świebodzińskiego jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XV/126/2020 w sprawie powierzenia 

Gminie Skąpe realizacji zadania pn.: "Przebudowa chodników w pasie drogi powiatowej nr 

1228F w Ołoboku. Uchwała stanowi załącznik nr 11, a imienny wykaz głosowania załącznik 

nr 12. 

 

2/ w sprawie powierzenia Gminie Skąpe realizacji zadania pn.: "Przebudowa drogi 

powiatowej nr 1227F w m. Podła Góra w zakresie budowy chodnika" (Druk Nr 191), który 

radni otrzymali wraz z materiałami na sesję i stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
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Przewodnicząca Rady Urszula Miara zapytała, czy są pytania lub uwagi do projektu tej 

uchwały. 

Pytań i uwag nie zgłoszono, wobec tego Przewodnicząca Rady stwierdziła kworum (17 

radnych) i zarządziła głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały.  

 

Głosowało 17 radnych (17za, 0przeciw, 0wstrz.) w związku z tym Rada Powiatu 

Świebodzińskiego jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XV/127/2020 w sprawie powierzenia 

Gminie Skąpe realizacji zadania pn.: "Przebudowa drogi powiatowej nr 1227F w m. Podła 

Góra w zakresie budowy chodnika" .Uchwała stanowi załącznik nr 14, a imienny wykaz 

głosowania załącznik nr 15. 

 

3/ w sprawie powierzenia Gminie Skąpe realizacji zadania pn.: "Przebudowa drogi 

powiatowej nr 1226F w m. Węgrzynice w zakresie budowy chodnika" (Druk Nr 192), który 

radni otrzymali wraz z materiałami na sesję i stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Urszula Miara zapytała, czy są pytania lub uwagi do projektu tej 

uchwały. 

 

Pytań i uwag więcej nie zgłoszono, wobec tego Przewodnicząca Rady stwierdziła kworum 

(17 radnych) i zarządziła głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały. 

 

Głosowało 17 radnych (17za, 0przeciw, 0wstrz.) w związku z tym Rada Powiatu 

Świebodzińskiego jednogłośnie podjęła Uchwałę XV/128/2020 w sprawie powierzenia 

Gminie Skąpe realizacji zadania pn.: "Przebudowa drogi powiatowej nr 1226F w m. 

Węgrzynice w zakresie budowy chodnika. Uchwała stanowi załącznik nr 17, a imienny 

wykaz głosowania załącznik nr 18.  

 

4/ w sprawie zmiany uchwały nr XXXVI/253/2018 Rady Powiatu Świebodzińskiego z dnia 

27 marca 2018 r. w sprawie emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu 

(Druk Nr 185), który radni otrzymali wraz z materiałami na sesję i stanowi załącznik nr 19 do 

protokołu. 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono, wobec tego Przewodnicząca Rady stwierdziła kworum (17 

radnych) i zarządziła głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały. 

 

Głosowało 17 radnych (15za, 0przeciw, 2wstrz.) w związku z tym Rada Powiatu 

Świebodzińskiego większością głosów podjęła Uchwałę Nr XV/129/2020 w sprawie zmiany 

uchwały nr XXXVI/253/2018 Rady Powiatu Świebodzińskiego z dnia 27 marca 2018 r. w 

sprawie emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu. Uchwała stanowi 

załącznik nr 20, a imienny wykaz głosowania załącznik nr 21. 

 

5/ w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2020 Powiatu Świebodzińskiego (Druk Nr 

193), który radni otrzymali wraz z materiałami na sesję i stanowi załącznik nr 22 do 

protokołu. 

Przewodnicząca Rady Urszula zapytała, czy są pytania lub uwagi do projektu tej uchwały. 

 

Skarbnik Dorota Karbowiak poinformowała, że do projektu uchwały budżetowej na rok 2020 

Powiatu Świebodzińskiego, zarząd zgłosił autopoprawkę z dnia 17.04.2020r. Omawiając 



BR.0002.1.3.2020.AK 

________________________________________________________________________________ 
PROTOKÓŁ NR XV/2020 z XV Sesji Rady Powiatu Świebodzińskiego z dnia 27 kwietnia 2020 roku w siedzibie 

Starostwa Powiatowego w Świebodzinie, ul. Kolejowa 2 przy zdalnym udziale radnych.  

 
Strona 8 z 11 

autopoprawkę wskazała, że zwiększają się dodatkowo dochody i wydatki na kwotę 177.566 

zł. (załącznik nr 23).  

 

Radny Mieczysław Czepukowicz zapytał o inwestycję – budowa mostku w Boleniu. Dlaczego 

ta inwestycja, została wycofana?  

 

Starosta Zbigniew Szumski wyjaśnił, że to zadanie było zapisane w budżecie powiatu na 

kwotę 780tys. Miała ona być realizowana, wtedy, gdy nastąpi współudział środków 

zewnętrznych. Na ten moment projekt ten został złożony do Rezerwy Ministerstwa 

Infrastruktury. Jest to inwestycja z formułą 50/50. Dla gmin, które miały w tym 

partycypować, nie jest to istotne. Nie wiemy, czy te środki są zagwarantowane, nie mamy 

takiej informacji i czy ta inwestycja dojdzie do skutku. Mamy rozstrzygnięty przetarg na 

adaptację parteru w SSM pod wydział komunikacji. Płatność jest do końca grudnia z 

możliwością zapłaty w przyszłym roku. Kwota 384tys., która pozostaje z potencjalnego 

wpływu z ministerstwa i okaże się za miesiąc, że znalazły się te pieniądze, to będziemy 

rozważać, tą inwestycję. Możliwe, że będziemy szukać zminimalizowanie kosztów tej 

inwestycji.  

 

Pytań i uwag więcej nie zgłoszono, wobec tego Przewodnicząca Rady stwierdziła kworum 

(17 radnych) i zarządziła głosowanie nad przyjęciem autopoprawki. 

 

Głosowało 17 radnych (15za, 1przeciw, 1wstrz.) w związku z tym Rada Powiatu 

Świebodzińskiego większością głosów przyjęła autopoprawkę – załącznik nr 24. 

 

Starosta Zbigniew Szumski wyjaśnił, że bardzo dużą kwotę powiat ma z PIT-u (ponad 

800tys.) jest to wentyl bezpieczeństwa, jeśliby się nam coś przydarzyło, jako samorządowi w 

II połowie roku.  

 

Skarbnik Dorota Karbowiak poinformowała, że do projektu uchwały budżetowej na rok 2020 

Powiatu Świebodzińskiego, zarząd zgłosił dodatkową autopoprawkę nr 2 z dnia 24.04.2020r. 

Omawiając autopoprawkę wskazała, że zwiększa się środki tylko po stronie dochodów na 

kwotę 2.700zł. (załącznik nr 25).  

 

Pytań i uwag więcej nie zgłoszono, wobec tego Przewodnicząca Rady stwierdziła kworum 

(17 radnych) i zarządziła głosowanie nad przyjęciem autopoprawki nr 2. 

 

Głosowało 17 radnych (16za, 0przeciw, 1wstrz.) w związku z tym Rada Powiatu 

Świebodzińskiego większością głosów przyjęła autopoprawkę nr 2 – załącznik nr 26. 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono, wobec tego Przewodnicząca Rady stwierdziła kworum (17 

radnych) i zarządziła głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały wraz z wprowadzonymi 

zmianami. 

 

Głosowało 17 radnych (16za, 0przeciw, 1wstrz.) w związku z tym Rada Powiatu 

Świebodzińskiego większością głosów podjęła Uchwałę Nr XV/130/2020 w sprawie zmiany 

uchwały budżetowej na rok 2020 Powiatu Świebodzińskiego. Uchwała stanowi załącznik nr 

27, a imienny wykaz głosowania załącznik nr 28. 

 

6/ w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Świebodzińskiego na lata 

2020-2028 (Druk Nr 194), który radni otrzymali wraz z materiałami na sesję i stanowi 
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załącznik nr 29 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Urszula zapytała, czy są pytania lub uwagi do projektu tej uchwały. 

 

Skarbnik Dorota Karbowiak poinformowała, że projekt uchwały w sprawie zmiany 

wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Świebodzińskiego na lata 2020-2028 był 

przygotowany na bazie pierwotnego projektu uchwały w sprawie zamiany uchwały 

budżetowej na 2020 rok Powiatu Świebodzińskiego. Po wprowadzonych autopoprawkach, 

zaktualizują się kwoty po stronie dochodów i wydatków. Pani Skarbnik dodała, że zarząd 

zgłosił autopoprawkę z dnia 17.05.2020r. do WPF na lata 2020-2028r. Omawiając 

autopoprawkę wskazała, że aktualizują się dochody (załącznik nr 30).  

 

Pytań i uwag więcej nie zgłoszono, wobec tego Przewodnicząca Rady stwierdziła kworum 

(17 radnych) i zarządziła głosowanie nad przyjęciem autopoprawki.  

 

Głosowało 17 radnych (17za, 0przeciw, 0wstrz.) w związku z tym Rada Powiatu 

Świebodzińskiego jednogłośnie przyjęła autopoprawkę nr 2 – załącznik nr 31. 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono, wobec tego Przewodnicząca Rady stwierdziła kworum (17 

radnych) i zarządziła głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały wraz z wprowadzoną 

zmianą. 

 

Głosowało 17 radnych (16za, 0przeciw, 1wstrz.) w związku z tym Rada Powiatu 

Świebodzińskiego większością głosów podjęła Uchwałę Nr XV/131/2020 w sprawie zmiany 

wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Świebodzińskiego na lata 2020-2028. Uchwała 

stanowi załącznik nr 32, a imienny wykaz głosowania załącznik nr 33. 

 

7/) w sprawie pozbawienia drogi nr 1209F relacji Rosin - Raków - Szczaniec, na odcinku 

przebiegającym przez m. Kiełcze, kategorii drogi powiatowej (Druk Nr 199), który radni 

otrzymali wraz z materiałami na sesję i stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Urszula zapytała, czy są pytania lub uwagi do projektu tej uchwały. 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono, wobec tego Przewodnicząca Rady stwierdziła kworum (17 

radnych) i zarządziła głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały. 

 

Głosowało 17 radnych (17za, 0przeciw, 0wstrz.) w związku z tym Rada Powiatu 

Świebodzińskiego jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XV/132/2020 w sprawie pozbawienia 

drogi nr 1209F relacji Rosin - Raków - Szczaniec, na odcinku przebiegającym przez m. 

Kiełcze, kategorii drogi powiatowej. Uchwała stanowi załącznik nr 35, a imienny wykaz 

głosowania załącznik nr 36. 

 

8/ w sprawie przekazania skargi z dnia 8 lutego 2020r., która wpłynęła do tut. urzędu 12 

marca 2020r. na działalność Rady Powiatu Świebodzińskiego (Druk Nr 200), który radni 

otrzymali wraz z materiałami na sesję i stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Urszula zapytała, czy są pytania lub uwagi do projektu tej uchwały. 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono, wobec tego Przewodnicząca Rady stwierdziła kworum (17 

radnych) i zarządziła głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały. 



BR.0002.1.3.2020.AK 

________________________________________________________________________________ 
PROTOKÓŁ NR XV/2020 z XV Sesji Rady Powiatu Świebodzińskiego z dnia 27 kwietnia 2020 roku w siedzibie 

Starostwa Powiatowego w Świebodzinie, ul. Kolejowa 2 przy zdalnym udziale radnych.  

 
Strona 10 z 11 

 

Głosowało 17 radnych (17za, 0przeciw, 0wstrz.) w związku z tym Rada Powiatu 

Świebodzińskiego jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XV/133/2020 w sprawie przekazania 

skargi z dnia 8 lutego 2020r., która wpłynęła do tut. urzędu 12 marca 2020r. na działalność 

Rady Powiatu Świebodzińskiego. Uchwała stanowi załącznik nr 38, a imienny wykaz 

głosowania załącznik nr 39. 

 

Ad.12 

Przewodnicząca Urszula Miara zapytał, kto w sprawach różnych chciałby zabrać głos.  

 

Radny Tomasz Karataj powrócił do prośby, skierowanej do radnych i Starosty, a mianowicie 

dotyczyła ona przekazania środków z wypłaconej diety w miesiącu marcu odpowiednim służ-

bom (PSSE,  Nowy Szpital, KPP czy KPPSP w Świebodzinie), jako wsparcie instytucji i osób 

bezpośrednio zajmujących się walką z pandemią.  Zapytał też o drogę Przełazy Mostki, drogę 

powiatową w Toporowie oraz o chodnik w Niedźwiedziu?  

 

Radny Mirosław Algierski poinformował, że Związek Kresowian obchodzi jutro 75 rocznicę 

pierwszych transportów przesiedleńców za Buga do Świebodzina. Proszę o rozpowszechnie-

nie tej informacji wśród mieszkańców.  

 

Radny Maciej Sieńkowski złożył podziękowania dla Starosty i radnej Karoliny Ceglińskiej-

Gałach za głos poparcia w wykonaniu pobocza na drodze Węgrzynice-Gryżyna.   

 

Radny Krzysztof Warcholik poinformował, że trwa naboru wniosków na dopłaty dla wszyst-

kich rolników naszego powiatu na rok 2020 – składanie wniosków jest elektronicznie i trwa 

do 15. 06 2020r.   

 

Radna Jolanta Starzewska zapytała, jak będą wyglądały uroczystości 3-maja.  

 

Starosta Zbigniew Szumski wyjaśnił, że nie w gestii Starosty, należy do dyspozycji, kto z rad-

nych i komu ma przeznaczyć swoje środki, ani administracyjnie, nie ma takiej możliwości. 

Państwo sami musicie tą sprawę przedyskutować. Jeśli chodzi o planowane działania na tere-

nie Gminy Łagów, przebiegają z lekkim opóźnieniem, ok. 1.5 miesiąca i realizowane są 

zgodnie z zapisami w budżecie. W pierwszej kolejności, czeka nas dokończenie chodnika w 

Sieniawie. Jeśli Wójt Kalbarczyk potwierdzi złożoną deklarację współpracy odnośnie chodni-

ka w Niedźwiedziu, powrócimy do tematu. Na pewno będzie, w tym roku zaktualizowana 

dokumentacja na odcinku Toporów – Niedźwiedź, a jeśli chodzi o samo pobocze, będzie zle-

cona drobna dokumentacja, aby te zadanie było dobrze wykonane. Jeśli chodzi o drogę na 

odcinku Przełazy – Mostki, jest zrobiona dokumentacja całościowa. Aplikacja została złożona 

na 1km drogi. Ta kwestia wymaga potwierdzenia. Czekamy na realizację zadań z listy głów-

nej, a wspomniana droga jest na liście rezerwowej. Starosta dodał, że upamiętnienie 75 rocz-

nicy pierwszych transportów przesiedleńców za Buga do Świebodzina, zostaną wypromowa-

ne na portalach społecznościowych naszego powiatu. Uroczystości 3-maja nie będą miały 

charakter oficjalny.  

 

Radny Tomasz Karataj zachęcił w swojej wypowiedzi, o to, aby każdy radny wg swojego 

sumienia przekazał uzyskane środki z diety na cele związane z trudną sytuacją epidemiolo-

giczną w kraju. Dodał, że swoją dietę za miesiąc marzec w całości przekazał dla Nowego 

szpitala w Świebodzinie.  
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Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że odkąd jest radną, w całości przeznacza 

swoją dietę dla ludzi potrzebujących pomocy, wspiera noclegownie, hospicjum domowe i 

bezdomnych.  

 

Przewodnicząca Rady Urszula Miara poinformowała, że Radni otrzymali informację o wyso-

kości umorzonych wierzytelności oraz udzielonych ulg w roku budżetowym o charakterze 

cywilnoprawnym wg stanu na dzień 31.12.2019r. (Druk Nr 187). (Informacja stanowi załącz-

nik nr 40). Pytań i uwag nie zgłoszono. Informację stwierdzono za przyjętą.  

 

Następnie Przewodnicząca Rady Powiatu zgłosiła sprawy: 

- poinformowała o składaniu oświadczeń majątkowych za rok 2019 w terminie do 31 maja 

2020r; 

- dodała, że następna sesja Rady Powiatu planowana jest na dzień 26.05.2020r. 

 

Ad.11 

Wobec zrealizowanego porządku obrad Przewodnicząca Rady o godz. 12.25 zamknęła XV 

zwyczajną sesję Rady Powiatu Świebodzińskiego VI kadencji.  

 

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała:         

Inspektor Anna Kowalik              


